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 :الأطروحة أوعنوان الرسالة 

مكانية تخميق وتشخيص طيفي ودراسة الصفات الحرارية لبعض قواعد شف المشتقة من الفورمايل سمساليك اسد والفورمايل كرومون   وا 
 استخدامها كمثبطات لمتأكل الكيمياوي والبايموجي

 الأطروحة أوملخص الرسالة 
 (K5-K1حضشث في ْزِ انذساست رلارت إَاع يٍ قٕاعذ شف, انُٕع الأل قٕاعذ شف احاديت يجًٕعت الايزٔييزيٍ ٔشًهج يشكبااث انسهساهخيٍ  

  ٔH6-H1 يايم كشٔيٌٕ كًا في انًشكباث  فٕس -3( ٔحضشث بخفاعم يباشش نًشكباث انسهفا يعK5-K1 فٕسيايام كشٔيإٌ -3-ييزام -6( ٔيع

ٔانُاإع انزاااَي يااٍ قٕاعااذ شااف انًتضااشة شااًهج حتضاايش راالاد قٕاعااذ شااف رُااياات يجًٕعااّ الاياازٔييزيٍ انًخجاَساات  (,H6-H1فااي انًشكباااث   

ٔانُٕع انزانذ حضًٍ  (S6,S4,S1ْٔي انسهسهت انزانزت   رُااي اييٍ بُزيٍ ٔيشخقاحّ  –1,2فٕسيايم حايض انسهسهيك يع  -3ٔحضشث يٍ حفاعم 

فٕسيايم كشٔيٌٕ شخصاج ْازِ  -3فٕسيايم حايض انسهسهيك ٔ  -3رُااي اييٍ بُزيٍ يع  -1,2حتضيش قاعذِ شف رُاايت غيش يخجاَست يٍ حفاعم 

انبشٔحَٕي ٔانكاسبَٕي ٔاطياف انكخهت ٔكزنك دسس  انًشكباث انًتضشة بعذة حقُياث يُٓا اطياف حتج انتًشاء ٔاطياف انشَيٍ انُٕٔي انًغُاطيسي

ت انزباث انتشاسي نبعض ْزِ انًشكباث انًتضشة ٔٔجاذ بااٌ نٓاا ربااث حاشاسي عااني, بعاذْا دسس انخاثريش انخزبيطاي نٓاا فاي يجاال انخثكام ٔانفعانيا

( انًساخخذيت فاي انشاشكاث 1029)Grade:A-510ٕع انبايٕنٕجيت ففي يجال انخثكم دسس انفعم انخزبيطي نٓا عها  سابيكت انفإلار انكااسبَٕي ياٍ َا

نٓا فعم حزبيطي احجاِ حثكم ْزِ انسبيكت في ٔسظ انًاء  S6, K4 , K3, H4, H3, M1انُفطيت ٔخاصخا ششكّ انتفش انعشاقيت  ٔٔجذ باٌ انًشكباث

َي فٓإ دساسات انفعام انخزبيطاي نهًشكبااث انخاي ٔاياا انخطبياا انزاا, انصُاعي انًسخخذو فاي عًهيااث حفاش الابااس انُفطيات ٔانتقاٍ انا  داخام الاس 

 Staphylococcus aureuse, Escherichia Coli, Staphylococcusانسااانبت ٔانًٕجباات  ااسااخخذيج فااي يجااال انخثكاام عهاا  انبكخشياا

Sapprophyticus, Pseudomonas aeruginosa ٔكاَج َخااج انخزبيظ جيذة ٔنجًيع انًزبطاث ٔنكم إَاع انبكخشيا. 
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Abstract of thesis   

 A new  series of schiff bases derived from condensation of different sulfa drugs with 3-formyl chromone and 

6-methyl-3-formyl chromone. The second  series of schiff bases were synthesized by condensation of o-

phenylen diamines and 3-formyl salicylic acid in 1:2 mole ration as well as one asymmetrical schiff base 

derived from condensation of o-phenylen diamine with 3-formyl chromone and 3-formyl salicylic acid. The 

structures of the compounds have been confirmed by spectral analysis namely IR, 1HNMR, 13CNMR and mass 

spectrometry.   The synthesized compounds were tested to determine their ability to inhibiter corrosion of 

carbon steel in industrial waters that are used in drilling and injection in oil fields. Weight loss method used first 

to obtain the effective concentration of the compounds and then choose the effective compounds, the following 

compounds H3, H4, K3, K4, S6 and M1 shows a highest activity at concentration 0.01M , the ability to inhibit 

corrosion were studies at different temperatures and at different times. 

   M1compound show the highest ability where the activity reach up to 88.44%, and the ability compared with 

commercial standard that are used in oilfield (potassium dichromate).                      .                                                                                                                           

   The ability of these six compound were studies by Tafel slopes at 303K during 4hrs. with 0.01M 

concentration. The same result were obtainal where M1 is the highest activity.  The susceptibility test for 

bacterial species Staphylococcus aureuse (Gram +), Staphylococcus saprophyticus (Gram +) , Escherichia coli 

(Gram -) and Pseudomonas aeruginosa (Gram -) towards synthesized compounds were tested.                                                                                


